

Relations industrielles Industrial Relations



Présentation Introduction

Volume 1, Number 1, September 1945

URI: <https://id.erudit.org/iderudit/1023887ar>

DOI: <https://doi.org/10.7202/1023887ar>

[See table of contents](#)

Publisher(s)

Département des relations industrielles de l'Université Laval

ISSN

0034-379X (print)

1703-8138 (digital)

[Explore this journal](#)

Cite this article

(1945). Présentation / Introduction. *Relations industrielles / Industrial Relations*, 1(1), 1–1. <https://doi.org/10.7202/1023887ar>

Tous droits réservés © Département des relations industrielles de l'Université Laval, 1945

This document is protected by copyright law. Use of the services of Érudit (including reproduction) is subject to its terms and conditions, which can be viewed online.

<https://apropos.erudit.org/en/users/policy-on-use/>

Érudit

This article is disseminated and preserved by Érudit.

Érudit is a non-profit inter-university consortium of the Université de Montréal, Université Laval, and the Université du Québec à Montréal. Its mission is to promote and disseminate research.

<https://www.erudit.org/en/>

77087-1

Bulletin des Relations Industrielles

PUBLIÉ PAR LE DÉPARTEMENT DES RELATIONS INDUSTRIELLES
DE LA FACULTÉ DES SCIENCES SOCIALES DE LAVAL, QUÉBEC

Abonnement : \$1.50 la série de 10 numéros

Secrétaire de la rédaction : Jean-Pierre Després

15 septembre 1945

Numéro 1

Dans ce numéro :

Le Département des Relations industrielles de la Faculté des Sciences Sociales de Laval.....	2
L'avenir de l'O. I. T.....	3
Les Centres d'apprentissage.....	5
Lois nouvelles de la Législature provinciale.....	7

In this issue :

The Department of Industrial Relations of the Faculty of Social Sciences of Laval.....	2
Rules that are a "must" in industrial relations.....	3
Why Democracy?.....	4
Apprenticeship Centres.....	6

PRÉSENTATION

Au moment de l'organisation du Département des Relations industrielles de la Faculté des Sciences sociales de Laval, il fut décidé que l'Office des Recherches industrielles publierait un Bulletin. Des circonstances incontrôlables en retardèrent la publication jusqu'à aujourd'hui.

Ce délai n'a pas été perdu. Nous en avons profité pour entrer en contact avec les principales associations patronales et ouvrières de l'Amérique et de l'Europe. Nous avons également établi des relations avec tous les ministères du travail, lesquels nous ont accordé leur entière collaboration. Ce premier Bulletin s'adresse donc à tous ceux qui, directement ou indirectement, nous ont assuré leur concours dans l'œuvre d'éducation que poursuit notre Département des Relations industrielles. Nous profitons de la circonstance pour les remercier bien chaleureusement, ainsi que le Recteur de l'Université qui n'a jamais manqué une occasion de nous manifester son appréciation.

Le *Bulletin des Relations industrielles de Laval* paraîtra mensuellement. Il aura principalement pour objet de renseigner objectivement ses abonnés sur les sujets d'actualité qui intéressent le Capital et le Travail. Les observations que l'on voudra bien nous adresser seront reçues avec empressement.

On remarquera que les principaux articles de ce Bulletin ont été traduits en anglais. Il en sera ainsi des numéros qui suivront.

Le *Bulletin des Relations Industrielles de Laval* secondera les autres publications patronales et ouvrières vouées au progrès économique du Canada et au bien-être social des travailleurs.

INTRODUCTION

When the Department of Industrial Relations of the Faculty of Social Sciences of Laval was being organized it was decided that the Industrial Research Bureau would issue a bulletin, the publication of which has been delayed until now by circumstances utterly beyond control.

In fact, this delay was profitable to us. We took advantage of it to get in touch with the most important labour organizations and employers' associations both of America and Europe. We have also established permanent connections with all departments of labour. The latter have assured us of their undivided co-operation. Our first bulletin is therefore intended for all those who directly or indirectly collaborate with us in the educational work carried out by our Department of Industrial Relations. We avail ourselves of this opportunity to heartily express our thanks to our collaborators as well as to the Rector of Laval who has never missed an occasion of showing us his appreciation.

The *Industrial Relations Bulletin of the Laval University* will be published monthly. Its main purpose will be to objectively acquaint its subscribers with questions of present interest to capital and labour. All comments or constructive criticism will be gladly received and considered.

It is to be noticed that the most important articles published in this bulletin have been translated into English. Such will be the case in our subsequent issues.

The *Industrial Relations Bulletin of the Laval University* will second the other employers' and workers' periodicals intended to promote the economic progress of Canada and the social welfare of workers.